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1 In veel onderdelen is geen sprake van doorzetten 
van cijfers naar 2024 e.v. Dat - en het ontbreken 
van de kolom “Begroting 2021” - maakt het onno-
dig lastig het beleid te beoordelen. Graag uitleg 
van het college waarom in veel gevallen voor deze 
opzet is gekozen. 

GL GF B&O In het Besluit begroting en verantwoording provincies en gemeenten is 
voorgeschreven welke jaarschijven in de begroting opgenomen moeten 
worden. Voor het jaar begrotingsjaar 2023 betekent dit dat zijn opgeno-
men de werkelijke cijfers 2021 en de begrotingscijfers van 2022, 2023 en 
de drie volgende jaren te weten 2024, 2025 en 2026.  
 
De opmerking dat op veel plaatsen geen cijfers zijn vermeld voor de jaren 
2024, 2025 en 2026 is op zich juist. Echter al een aantal jaren worden de 
meerjarige cijfers alleen gepresenteerd als deze afwijken van de begro-
tingscijfers van het begrotingsjaar zelf, in dit geval dus 2023. Indien de 
cijfers niet wijzigen worden de vakjes groen gemarkeerd. We zullen dit bij 
de begroting 2024 in de inleiding opnemen.  
 

2 Is er voldoende rekening gehouden met inflatie, 
prijsstijgingen in het algemeen, en te verwachten 
toename armoede en schulden (en dus druk op 
sociaal domein)? 

GL GF B&O 
MD 

In de begroting 2023 is op pagina Deel I – 141 weergegeven dat via de 
algemene uitkering ook middelen beschikbaar zijn gekomen voor inflatie-
correctie. Aan de lastenkant zijn deze middelen nog niet toebedeeld aan 
de individuele budgetten, maar is hiervoor een stelpost opgenomen. Deze 
stelpost wordt via de bestuursrapportages in 2023  toebedeeld aan de 
budgetten die door de inflatie onder druk staan. Er is niet gekozen voor 
een algemene ophoging van de budgetten, omdat niet alle budgetten 
onderhavig zijn aan de inflatiecorrectie. Daarnaast is er een stelpost voor 
de cao-ontwikkelingen. In de 2

e
 bestuursrapportage 2022 wordt o.a. mel-

ding gemaakt van de gestegen energiekosten. 
 

3. In het Overzicht Verbonden Partijen is RD Maas-
land opgenomen (p. 216) met een geïndiceerde 
bijdrage voor 2023 e.v. maar vanaf 1-1-2023 zal 
RWM de inzameling van het restafval verzorgen. 
RWM staat wel genoemd in dit overzicht (p. 237) 
maar er is geen bijdrage opgenomen. We vragen 
het college de bijdragen voor RD Maasland en 
RWM vanaf 2023 uit te splitsen. 

GL HM BOR In de begroting, deel I pagina 218, zijn de bijdrages voor RDM opgeno-
men. Op pagina 236 en verder is de RWM benoemd. Voor de dienstver-
lening Rondom afval is een bedrag van € 1.908.532 opgenomen. 
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4. In de grondexploitatie (p. 246) is sprake van over-
dracht van ruim 4ha landbouwgrond aan de Zand-
weg t.b.v. het Livar Experience Center (LEC). Welk 
besluit ligt daaraan ten grondslag, hoe is de prijs 
bepaald en betekent dit dat het College niet antici-
peert op een eventuele andere locatie voor het 
LEC? 

GL HM RD In de collegevergadering van 20 november 2018 is ingestemd met de ver-
koop van landbouwgronden ten behoeve van de realisatie van het Livar Ex-
perience Centre. De verkoopprijs is bepaald aan de hand van een taxatie-
rapport. In de eerste bestuursrapportage 2019 is de grondexploitatie LEC 
geopend. De verkoopovereenkomst is na vernietiging van het bijbehorende 
bestemmingsplan niet ontbonden en geldt dus nog altijd. Er bestaat ook geen 
aanleiding om de overeenkomst te ontbinden, omdat initiatiefnemer op de-
zelfde locatie het LEC wil realiseren. Momenteel wordt hier een nieuw be-
stemmingsplan voor opgesteld. 

5 2.5 Cultuur en Sport 
Waarom zijn de ambities t.a.v. het aantal cursisten 
voor muziekonderwijs zo laag t.o.v. de ambitie in 
2022? Bij instrumentenopleidingen is het aantal 
zelfs lager dan in 2021 gerealiseerd. 

GL PP MD Het muziekonderwijs in onze gemeente wordt verzorgd door het regionaal 
opleidingsinstituut Stichting Myouthic. Myouthic heeft, net als andere cul-
turele organisaties, een bewogen periode beleefd. 
Wederom speelde corona parten en konden diverse ambities en doelen 
slechts deels of soms zelfs geheel niet worden gerealiseerd. De perioden 
van inactiviteit tijdens de afgelopen twee jaren zijn van grote invloed. 
Deze lockdown viel midden in het schooljaar waardoor veel geplande 
activiteiten in de scholen geannuleerd moesten worden, en overlapte 
tevens de start van het nieuwe cursusjaar waardoor er bij veel leer-
lingen/ouders twijfels ontstonden over het starten of continueren van hun 
muziekhobby. 
De gevolgen van de corona maatregelen hebben geleid tot een afname 
van het aantal cursisten en zullen volgens Myouthic nog lang voelbaar 
zijn. 
In opdracht van de gemeente verzorgt Myouthic tevens muziekonderwijs 
op de basisscholen in onze gemeente. De effecten hiervan zullen naar 
verwachting op termijn merkbaar zijn bij muziekverenigingen en cursus-
deelname. 
 

6 1. In het raadsvoorstel “Bijstelling reserves en 
voorzieningen 2022” staat achter de pagina 

DES GF B&O Het raadsvoorstel bijstelling reserves en voorzieningen 2022 is van latere 
datum dan de begroting 2023. Bij het opstellen van de begroting was nog 
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Raadsbesluit in de tabel 235 Reserve groen 
onderhoud (vervallen).  
In de begroting deel II wordt  in de staat van re-
serves meerjarenbegroting 2023 pagina 6 toch 
weer “235 Reserve groen onderhoud” ge-
noemd. Op dezelfde pagina 6 wordt ook “242 
reserve openbaar groen” genoemd. 

Vragen: 

 Waarom wordt er twee keer een reserve groen 
genoemd? Kan volstaan worden met één re-
serve groen? 
Wat wordt specifiek gedaan met de twee ge-
noemde reserves? 

 De “reserve groen onderhoud” wordt in de bij-
stelling 2022 benoemd als vervallen.  
Waarom wordt aan deze reserve dan toch het 
bedrag van € 100.000 toegevoegd? 

niet bekend dat de reserve groen kon vervallen. Het bedrag ad € 100.000 
dat geraamd is, als storting wordt ook geraamd als onttrekking. Zowel de 
storting als de onttrekking kunnen achterwege blijven. Er zijn geen 2 re-
serves groen. De reserve Groen met het nummer 242 is ten onrechte 
aangemaakt. Er zijn op deze reserve ook geen mutaties te zien. 

7. 2. Het gasverbruik in m3 in het gemeentehuis 
(deel II bladzijde 59) en de daaraan gerelateer-
de kosten worden vernoemd. 
In 2021 € 79.916. In 2022 € 52.000 en in 2023 
is ook € 52.000 begroot. 

 Vragen: 

 Ten opzichte van het jaar 2021 zijn de jaren 
2022 en 2023 begroot op € 52.000. De huidige 
energiecrisis noopt de samenleving om de 
energiekosten in de hand te houden. 
Wordt de begroting voor de energiekosten voor 

DES HM 
KL 
JH 

RD 
BOR 

Met de kennis van nu hebben we in 2023 te maken met een kostenstijging 
van 26% op gasverbruik en 20% op elektriciteit. 
Dat betekent dat de begroting voor 2023 voor € 27.750 voor gas en € 90.800 
voor elektra moet worden opgehoogd. Totaal € 118.550 extra lasten energie. 
Middels de tweede bestuursrapportage 2022 wordt hiervoor een aanpassing 
aan uw raad voorgelegd. 
 
Vanaf 2023 lopen de nieuwe contracten. We hebben voor de  energiekosten 
meegelift met een aanbesteding van centraal inkoopbureau zuid. De tarieven 
gedurende de looptijd van de aanbesteding worden periodiek vastgeklikt.  

Momenteel wordt geïnventariseerd welke contracten de verenigingen en 
stichtingen binnen onze gemeente hebben. Het beeld is divers en nog niet 
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het gemeentehuis bijgesteld?  

 Zijn er langlopende energiecontracten? 

 Wat is de impact op de begroting 2023 en voor 
volgende jaren van de energiekosten voor de 
andere gemeentelijke gebouwen in de gemeen-
te? 

 Wat is de impact van de energiekosten van 
gemeenschapshuizen, scholen, sportaccom-
modaties enz. indirect voor de gemeente?  
Gaan de verenigingen bij de gemeente aan-
kloppen? 

 Wat is de financiële impact van de dure energie 
op laadpalen die geplaatst zijn of nog worden 
gerealiseerd? 

 

alle informatie is bekend. We hebben nog geen signalen ontvangen van ver-
enigingen of stichtingen die in liquiditeitsproblemen zitten door de hoge ener-
gielasten. Wel bereiken ons de zorguitingen. 
Op dit moment is nog onduidelijk welke gevolgen dit direct dan wel indirect 

heeft voor de gemeentelijke begroting.  

Momenteel zijn we aan het inventariseren welke impact de energiekosten 
mogelijk gaan hebben op de genoemde disciplines en hoe we hier (comple-
mentair aan de Rijksmogelijkheden) in kunnen ondersteunen.  
 
Op deze manier streven we naar een oplossing die toekomstbestendig is. 
 
De laadpalen worden geëxploiteerd door marktpartijen. Zoals de markt op dit 
moment reageert worden de hogere kosten doorbelast aan de 
consument. Het opladen wordt duurder voor de gebruiker. De extra kosten 
van de eigen laadpalen worden meegenomen in het totale gemeentelijke 
energieverbruik, waarvoor zoals hierboven beschreven via de tweede 
bestuursrapportage een voorstel wordt gemaakt. 

 

8. 3. Corona 
De laatste tijd werd er soepeler omgegaan met 
de aanwezigheid van Corona. Op dit moment 
lopen de besmettingen echter weer op.  

Vraag: 

 Hoe staat de gemeente met betrekking tot het 
beleid voor de komende jaren in financieel op-
zicht en ondersteuning van bijvoorbeeld de on-
dernemers in het algemeen?  
In de begroting 2023 is er weinig tot niets over 
terug te vinden. 

DES GF RD Het beleid inzake corona wordt in hoofdzaak op rijksniveau opgesteld. Ook 
de ondersteuning in financieel opzicht voor ondernemers zien wij niet als een 
taak van de gemeente, maar van de Rijksoverheid. Daar waar mogelijk bin-
nen de Rijksregels denken we als gemeente mee om ondernemers het on-
dernemen mogelijk te maken. 

 

9. 4. In deel II bladzijde 22 staat in de reserve SC DES HM B&O Met zaakgericht werken wordt een werkwijze en systeem bedoeld om 
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MER het bedrag genoemd met een verhoging 
van € 112.602 voor Zaakgericht Werken 2023. 

Vragen: 

 Heeft deze verhoging te maken met een tekort 
aan arbeidskrachten en dat ten gevolge daar-
van  bijvoorbeeld capaciteit ingehuurd moet 
worden of werkzaamheden uitbesteed moeten 
worden? 

 Is de bedoelde verhoging structureel? 
 

efficiënt te kunnen weken in de organisatie. Er is geen verband met ar-
beidskrachten of inhuur capaciteit. 

10. 5. In deel II bladzijde 10 Economische Zaken en 
Grondexploitaties 2024 t/m 2026. 
Bij de baten en lasten fluctueren de bedragen 
behoorlijk en als gevolg ook het saldo. 

Het is natuurlijk een optelsom van baten en las-
ten per complex. 

Vraag: 

 Is het mogelijk om de totaal bedragen van ba-
ten, lasten en saldo ook te laten zien in deel I 
op bladzijde 247 in de tabel “Complexen in ex-
ploitatie”?  
Dit bespaart zoekwerk. 

DES GF RD De in deel II op blz 10 gepresenteerde bedragen inzake de baten en las-
ten m.b.t. programma economische zaken en grondexploitaties bestaan 
uit meer onderdelen dan alleen de baten en lasten van de grondexploita-
tiecomplexen, waarbij opgemerkt wordt dat de baten en lasten van de 
grondexploitaties budgettair neutraal zijn opgenomen in deze cijfers, deze 
beïnvloeden het saldo niet. Sluitpost bij de grondexploitaties is (conform 
wet- en regelgeving) de toename dan wel afname van de boekwaarde die 
naar de balans wordt overgebracht.  
 
In de in deel II op blz 10 gepresenteerde bedragen inzake de baten en 
lasten m.b.t. programma economische zaken en grondexploitaties zitten 
ook de baten en lasten van de producten: 
1. Beheer en exploitatie van eigendommen 
2. Plattelandsvernieuwing 
3. Recreatie en toerisme 
4. Werkgelegenheid en economie 
Deze producten behoren ook tot genoemd programma. 
 
Het toevoegen van de totaal bedragen van baten, lasten en saldo zoals 
gepresenteerd op blz 10 in boekwerk II aan de tabel op blz 247 van deel I 
zou een vervuiling betekenen van de paragraaf grondbedrijf, waarvan de 
tabel onderdeel uitmaakt. De grondexploitaties zelf worden in de raads-
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vergadering van 14 december 2022 aan uw raad voorgelegd 
 

11. 6. Website gemeente Echt-Susteren. 
Vraag: kunnen gelden vrijgemaakt worden om 
de website van de gemeente te updaten. 

Downloaden duurt vaak lang en het is frustre-
rend om de website te gebruiken. 

Ook de zoekfunctie op woorden of zinsdelen 
dient verbeterd te worden. 

Vraag: 

 Is het mogelijk om in 2023 gelden vrij te maken 
voor capaciteit van mensuren en middelen om 
het systeem professioneel te optimaliseren? 

 

DES JH KCC Bij het vaststellen van de jaarrekening 2021 (zie raadsvoorstel 3 juli 2022)  
is reeds een bedrag van € 75.000 gereserveerd voor het maken van een 
nieuwe website. Tevens is er destijds een webmaster in dienst gekomen.  
Deze webmaster heeft reeds veel oude pagina’s en dode links verwijderd 
in de huidige website, waardoor enkele kleine verbeteringen reeds merk-
baar zijn. 
Daarnaast wordt gewerkt aan een nieuwe website, die naar verwachting 
in het tweede kwartaal 2023 klaar is. 
 

12. 7. Basisschool “In ’t Park 
De basisschool In ’t Park in Susteren heeft wa-
teroverlast gehad. Een tijd lang zijn de kinderen 
met bussen vervoerd naar andere locaties. 

Vragen: 

 Er is weinig terug te vinden wat de kosten zijn 
geweest voor herstel. Worden de kosten door 
de verzekering gedekt? 

 Een zelfde vraag met betrekking tot de ver-
voerskosten naar andere locaties?  

DES PP MD De schade-afhandeling is bij een expert en een contra-expert in behande-
ling. Het definitieve expertiserapport wordt aan het einde van dit jaar of 
begin volgend jaar verwacht. De schade bedraagt ruim € 1.000.000. De 
kosten van vervoer maakt hier onderdeel van uit. Wij hebben geen signa-
len ontvangen dat de geleden schade niet volledig wordt gedekt door de 
verzekering. Zodoende is in de begroting hiervoor geen bedrag opgeno-
men. 

13. 1. In deel I tabel Economische Zaken en Grond-
exploitaties op bladzijde 132 staat in voetnoot 5 
dat er ook na 2026 nog kavels verkocht wor-
den.  

DES GF RD Dit betreft de kavels van de uitbreiding van bedrijventerrein de Berk. De 
gemeenteraad heeft hiervoor in haar vergadering van 8 oktober 2020 de 
grondexploitatie geopend waar opvolgend de grondverwerving direct is 
opgestart. Het bestemmingsplan heeft de fase 'voorontwerp' doorlopen 
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Vraag: 

 Om welke kavels gaat het specifiek en zijn 
daarvoor ontwikkelingen in gang gezet? 

 

en is  aangeboden aan de instanties voor het wettelijk vooroverleg.  

Ook is een inspraakprocedure gehouden, waarbij tevens twee informatie-
/inloopavonden hebben plaatsgevonden (Echt en St. Joost)  voor burgers, 
ondernemers en instanties. De resultaten van het vooroverleg en de in-
spraakprocedure worden beoordeeld en - indien noodzakelijk - verwerkt 
in het op te stellen ontwerpbestemmingsplan. Dit proces loopt momen-
teel. 
 

14. 1. Padelbanen 
In deel I op bladzijde 79 staat de vermelding 
dat er 4 padelbanen gerealiseerd gaan worden 
in Echt en Susteren. Vooropgesteld dat DES 
geen bezwaar heeft voor de aanleg van 4 
padelbanen. Dit is niet zo zeer een vraag maar 
wel een mededeling die uit kostenoogpunt fi-
nanciële consequenties zal hebben voor de 
keuze van de locaties. 

Omdat dit item genoemd is in de begroting wil DES 
meegeven dat in verband met geluidsoverlast 
her en der dit soort initiatieven geweigerd wor-
den en er afstanden gehanteerd dienen te wor-
den van enkele honderden meters tot wonin-
gen.  

DES KL MD De aanleg van padelbanen is vergunningplichtig. Akoestisch onderzoek is 
onderdeel van de vergunning. Bij de locatiebepaling wordt dan ook reke-
ning gehouden met de wettelijke normen. Ook een omgevingsdialoog is 
onderdeel van de procedure. Direct betrokkenen worden aan de voorkant 
meegenomen in het traject. Er wordt steeds gezocht naar een optimale 
belangenbehartiging van zowel de vereniging als de omgeving. 

Wanneer in dit proces extra kosten gemaakt moeten worden dan komen 
we hiervoor terug bij uw raad. 

15. P8. In de 3
e
 alinea wordt aangegeven dat bij het 

begroten van de algemene uitkering rekening is 
gehouden met de ontwikkeling tot en met de mei-
circulaire 2022. Verderop in deze alinea schrijft u 
dat de uitkomsten van de meicirculaire 2022 wor-
den verwerkt in de 1

e
 begrotingswijziging 2022. 

Gezien het raadsvoorstel is dit laatste gebeurd. 

SW GF B&O Op pagina 8 is inderdaad vermeld de meicirculaire 2022. Dit moet echter 
zijn 2021. 
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Hoe moet dan de eerste stelling worden geïnterpre-
teerd? 
 

16. P9. De gepresenteerde tabel over het structureel 
begrotingssaldo is o.i. niet juist. De structurele be-
grotingssaldi zijn aanzienlijk hoger dan u, al dan 
niet bewust, presenteert. De structurele begrotings-
ruimte 2026 is € 426.000 en niet de € 40.000 die in 
de tabel wordt vermeld. 

De begrotingssaldi ná bestemming zijn de saldi die 
in de 2e tabel op bladzijde 7 zijn gepresenteerd. De 
mutaties met de reserves moeten daarop worden 
gecorrigeerd en dat vormt daarna de begrotings-
saldi voor bestemming. Bijvoorbeeld: saldo 2023 na 
bestemming is € 320.000 negatief. De mutaties met 
de reserves bedragen € 199.000 (meer onttrekkin-
gen dan stortingen). Het saldo voor bestemming is 
dan € 519.000 negatief. Zie hiervoor hoofdstuk 2 
van de Financiële begroting. Na aftrek van het sal-
do van de incidentele lasten en baten (€ 30.000) 
resteert een structurele begrotingsruimte van 
€ 290.000. Dit leest u ook terug in het door u aan-
gehaalde hoofdstuk 3.3 van de financiële begroting. 
Omdat in alle jaren de incidentele lasten hoger zijn 
dan de incidentele baten is de structurele begro-
tingsruimte in alle jaren hoger dan de bedragen die 
op bladzijde 7 worden weergegeven. De structurele 
begrotingssaldi zijn € 290.000 (negatief; 2023) 
€ 869.000 (2024) € 1.433.000 (2025) en € 426.000 
(2026). De laatste drie jaren alle positief, dus ook 
het ravijnjaar 2026 waarvoor u al een opschalings-

SW GF B&O Deze constatering is correct. De mutatie in de reserve wordt door deze telling 

dubbel meegenomen. De structurele begrotingsruimte zoals vermeld in deel 

II zijn juist. 
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korting van bijna € 1,2 miljoen heeft ingeboekt. 

17. P31 e.v. In de tabellen indicatoren/kengetallen on-
der de producten geeft u voor 2023 telkens aan 
‘nog niet bekend’. Dat lijkt ons nogal logisch, het is 
immers een begroting. Op basis van de ervaringen 
uit voorgaande jaren en uw beleid mogen we toch 
wel een prognose verwachten van deze kengetal-
len? 

SW JH B&O Waar mogelijk is in een voetnoot gemotiveerd waarom sommigen kenge-
tallen niet voorhanden zijn. Op de site Overheid.nl staat hierover het vol-
gende vermeld: 

Regeling van de Minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties 
van 24 maart 2016, nr. 2016-0000177572, tot vaststelling van de beleids-
indicatoren die door gemeenten in de programma’s en programmaver-
antwoording worden opgenomen 

De Minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties, 

Artikel 2 

Indien de voor een beleidsindicator relevante gegevens niet door de 
bronhouder kunnen worden verstrekt, neemt de gemeente bij de beleids-
indicator op: gegevens niet beschikbaar. 

18 P50. Achter de zin ‘…. Vandaar de stijging in 2022 
naar.’ ontbreekt een cijfer. We vermoeden dat dit 
100 moet zijn.  

SW KL BOR Uw opmerking is correct. 

19. P52. Volgens de tabel stijgt het rioolrecht in 2023 
met 3,5%. Dat is hoger dan 1,6% die de afgelopen 
jaren gangbaar was op basis van het GRP 2017-
2021. Het nieuwe GRP 2022-2026 is nog niet ge-
pland voor een raadsvergadering. Waar is de 3,5% 
op gebaseerd en wanneer komt het GRP 2022-
2026 in de raad? 

SW KL BOR Het gemeentelijk rioleringsplan staat gepland voor de raadsvergadering 
van 14 december 2022 
De prijsstijging is gebaseerd op: 
- een indexering prijspeil 2016-2022 (CBS prijsstijging 26% rioleringssec-
tor) 
- uitbreidingen tellen mee in het GRP 
- bijstelling van de rente t.a.v. kapitaallasten 
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20. P53. De in te zamelen hoeveelheid restafval stag-
neert op 92 kg per inwoner. Zijn er geen verdere 
ambities? 

SW HM BOR Momenteel zijn er nog geen ambities. 

21 P55 e.v. In deze tabel wordt nog meerdere malen 
het jaar 2022 vermeld als gepland jaartal. Het geeft 
ons de indruk dat deze teksten niet geactualiseerd 
zijn. Het is immers de begroting 2023 die voorligt. 

SW HM RD De teksten zijn wel geactualiseerd en de werkzaamheden voor 2023 zijn juist 

weergegeven, echter per abuis is op enkele plekken 2022 blijven staan waar. 

Dit moet inderdaad  2023 zijn. 

22 P71. Het geraamde aantal cursisten AMV/IVM 2023 
vinden wij aan de lage kant. Het lage cijfer 2021 
kunnen wij begrijpen door de coronacrisis. In 2020, 
toch voor driekwart jaar ook een corona-jaar, be-
droeg dit aantal nog 48. Wat is hier de reden van? 

SW PP MD Zie eerdere beantwoording vraag 5. 

23 P82. De begrote lasten vanaf 2023 zijn aanzienlijk 
lager dan in de jaren 2021 en 2022. Op zich natuur-
lijk een gunstige ontwikkeling. Wat is hier de reden 
van? Het betreft het programma ‘cultuur en sport’ 
dat voor een groot gedeelte uit subsidies en bijdra-
gen bestaat. Hier is de afgelopen jaren toch niet op 
bezuinigd? 

SW KL MD Het verschil in begrote lasten van het programma cultuur en sport voor 
2023 en volgende jaren ten opzichte van de jaren 2021 en 2022 kan wor-
den verklaard door uitgaven voor het realiseren van incidentele za-
ken/projecten tijdens de afgelopen jaren. Te denken valt hierbij aan inves-
teringssubsidies EVV/RIOS en Handboogschutterij de Ster, verduurza-
mingsprojecten Leisurepark In de Bandert en onderhoud Reinoudhal. 

24 P103. Een soortgelijke vraag voor het programma 
‘Sociaal domein’. Wat is de reden van de grote 
afname van zowel lasten als baten van het totale 
programma vanaf 2023 (bijna € 4 miljoen). 

SW GF MD Een aantal financiële wijzigingen binnen de baten en lasten zijn opgeno-
men in de begrotingswijziging 2023-1 en niet in de eerste versie van de 
begroting. Dit heeft er mee te maken dat de meicirculaire 2022 pas ver-
werkt is in de begrotingswijziging 2023-1 en dat de middelen voor Be-
schermd Wonen voor 2023 pas later definitief bekend zijn geworden. Ook 
deze zitten dus niet verwerkt in de oorspronkelijke begroting 2023. Het 
gaat (op hoofdlijnen) om de volgende bedragen: 
 
Lasten (2023): 
Jeugdhulp € 2.557.527 
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Wmo € 1.002.901 
Beschermd Wonen € 1.350.000 
 
Baten (2023) 
Jeugdhulp € 2.557.527 
Beschermd Wonen € 1.350.000 
 
Bovenstaande betekent dat de begrote lasten 2023 hoger zijn dan de 
begrote lasten 2022. 
 

25 P140. U laat de tarieven voor de hondenbelasting 
met ongeveer 1% stijgen in 2023. Een voorstel 
hiervoor wordt aan de raad voorgelegd in de verga-
dering van december. De afgelopen jaren werd dit 
tarief telkens verhoogd met het consumentenprijs-
indexcijfer. Alhoewel we eigenlijk willen dat deze 
belasting wordt afgeschaft, zijn we verheugd dat u 
nu een percentage hanteert van 1% en niet, wat 
momenteel de trend is, het inflatiecijfer van sep-
tember van 17% gebruikt. Wij zien graag een be-
vestiging van uw college dat u niet gaat rekenen, 
ook niet bij de tarieven van de legesverordening, 
met dit hoge percentage. 

SW GF B&O Inderdaad wordt niet het huidig inflatiecijfer toegepast. Aan de raad wordt 
een nieuw voorstel voor indexering gedaan. 

26 P141. Hier worden de accressen vermeld ten op-
zichte van de stand van de septembercirculaire 
2021. Elk jaar een stijging oplopend tot € 5,2 miljard 
cumulatief in 2025. Daarna een terugval naar € 2,8 
miljard (het ravijnjaar) en vervolgens loopt dit weer 
op. Het argument van het college om de ozb met 
3,25% te verhogen is volstrekt overbodig. Het be-
treft immers een incidentele dip die makkelijk opge-

SW GF B&O De conclusie dat dit een incidentele dip betreft is te voorbarig. Voor het 
jaar 2026 wordt eenmalig door het rijk € 1 miljard extra aan het gemeen-
tefonds toegevoegd. Hierdoor ontstaat een verschuiving van het pro-
bleem van 2026 naar 2027. Via de raadsinfomatiebrief over de september 
circulaire 2022 wordt hieraan meer tekst en uitleg gegeven.. 
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vangen kan worden. 

27 P143. Op bladzijde 141 worden de accressen toe-
gelicht. Waarom staat er dan in de kolom 2026 bij 
de meicirculaire: ‘niet bekend’? 

SW GF B&O Op pagina 9 van de meicirculaire worden de accressen genoemd voor de 
jaren 2022 tot en met 2026. Dit is anders dan voorgaande jaren, toen de 
werden de accressen over meer jaren vermeld. 

28 P143. De septembercirculaire 2022 is meteen na 
Prinsjesdag op 20 september verschenen. Omdat 
uw college pas 6 weken na het verschijnen van de 
meicirculaire de raad informeerde over de uitkom-
sten daarvan, en we deze keer niet zo lang wilden 
wachten, is LS zelf maar op onderzoek uitgegaan. 
Uit een publicatie van BMC van 23 september 2022 
over de septembercirculaire blijkt dat het rijk voor 
het zogenaamde ‘ravijnjaar 2026’ € 1 miljard extra 
beschikbaar stelt. BMC becijfert dat dit voor een 
gemeente van 40.000 inwoners een meevaller be-
tekent van € 2 miljoen. Voor onze gemeente schat-
ten we de meevaller dan op € 1,6 miljoen. Wanneer 
informeert uw college de raad over de september-
circulaire? Kan het positieve beeld over 2026 be-
vestigd worden? 

SW GF B&O De raad wordt ruim voor de raadsvergadering van 3 november geïnfor-
meerd over de effecten van de septembercirculaire 2022 door middel van 
een raadsinformatiebrief. Doordoor laat 2026 een minder negatief beeld 
zien dan bij de meicirculaire 2022. Echter het is op dit moment slechts 
een verschuiving van het “ravijnjaar” van 2026 naar volgende jaren. Van-
uit de VNG is het kabinet opgeroepen om met een structurele oplossing 
te komen. Daarnaast heeft de 2

e
 Kamer een motie ingediend waarbij het 

kabinet verzocht is om aanvullende middelen aan het gemeentefonds toe 
te voegen vanaf het jaar 2027. De minister van Binnenlandse zaken heeft 
toegezegd uitvoering te geven aan deze motie.  

29 P148. De weergave van de saldi begroting 2023 
sluiten niet aan op de Financiële begroting. Zie ook 
de opmerkingen over bladzijde 9. Het begrotings-
saldo voor bestemming is € 519.000. Het saldo na 
bestemming is € 320.000. De in de tabel gepresen-
teerde € 0 kan sowieso niet kloppen omdat dit het 
saldo is van ‘saldo voor bestemming’ en ‘mutaties 
met reserves’. 

SW GF B&O De saldi kloppen wel en sluiten aan met deel II. Echter zijn deze net als 
op pagina 9 op de verkeerde plek in de tabel ingevuld. 
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30 P.151. De overheadkosten dalen, dat juichen wij 
toe. Dit komt door de afname van de huisvestings-
kosten (€ 570.000) en ‘info & services’ (ruim € 1 
mln.). Kunt u hier een toelichting op geven? 

Daarnaast verzoeken wij u de tellingen in deze 
tabel te controleren. We hebben heus niet alle ta-
bellen nageteld maar hier viel het op dat de 
€ 570.000 en € 1.030.000 veel hoger zijn dan het 
verschil in het totaal van deze tabel (€ 1,1 miljoen). 

SW HM B&O Er zit inderdaad een telfout in de tabel. De totaalbedragen sluiten wel aan 
met het overzicht baten en lasten in deel II, pagina 9 van de begroting 
2023. 

 

31 P159. De opbrengst ozb wordt geraamd op 
€ 7.450.000. Dat is 5,8% hoger dan de geraamde 
opbrengst van 2022. De percentages waarmee 
gerekend zijn, zijn 3,25% voor de woningen en 4% 
voor de niet-woningen. Dat wil zeggen dat er dan 
een behoorlijk bedrag aan areaaluitbreiding is inge-
boekt. Kunt u aangeven hoeveel de areaaluitbrei-
ding is en om welke projecten dit gaat? 

SW GF B&O In de kadernota 2023, pagina 18 is ten aanzien van de areaaluitbreidin-
gen het volgende vermeld: Voor de jaren vanaf 2023 wordt er rekening 
gehouden met een stijging van de ozb met 1,75%. Gelet op de huidige 
inflatie wordt voorgesteld dit op te hogen naar 3,25%. Hiermee blijft onze 
gemeente onder het provinciaal gemiddelde. Dit is in totaal afgerond 
€ 75.000 structureel cumulatief. Daarnaast wordt er rekening gehouden 
met een meeropbrengst ozb vanwege de areaaluitbreiding. Voor 2023 en 
2024 wordt € 100.000 geraamd en voor 2025 en 2026 € 200.000. 

Het handelt hierbij om de geplande woningbouwprojecten, Hotel en de 
uitbreiding van De Berk III. Zie ook vraag 38. 

32 P159. De opbrengst rioolrecht wordt geraamd op 
€ 4.480.000. Dat is 4,8% hoger dan de geraamde 
opbrengst van 2022. In de tabel op bladzijde 52 
blijkt dat de stijging 3,5% is. 3,5% over de op-
brengst van 2022 is ongeveer € 150.000. Dat zou 
betekenen dat circa € 57.000 opbrengst wordt ge-
genereerd met areaaluitbreiding. Gezien het tarief 
van € 278,50 zouden dat meer dan 200 nieuwe 
aansluitingen zijn. Dat lijkt ons onwaarschijnlijk. In 
de tabel op bladzijde 52 worden 65 nieuwe aanslui-

SW KL B&O Er is rekening gehouden met een verhoging van 3,5% zoals in de tabel is 
aangegeven. Dit is berekend over de meest recente gegevens die door 
BsGW zijn aangeleverd. 
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tingen vermeld. Kunt u uitleggen hoe de geraamde 
opbrengst 2023 tot stand is gekomen? 

33 P159. Op blz. 128 raamt u 360.000 overnachtingen. 
Toch raamt u maar € 388.000 opbrengst toeristen-
belastingen. Stel dat van de 360.000 overnachtin-
gen, 40.000 overnachtingen van arbeidsmigranten 
zijn, tegen een tarief van € 1, dan nog berekenen 
wij een opbrengst van € 520.000. Waarom wordt de 
opbrengst toeristenbelasting zo conservatief ge-
raamd. Wij denken dat hier een verborgen ruimte is 
van € 130.000. 

SW JH B&O Ten aanzien van het aantal overnachtingen is aansluiting gezocht met de 
prognose van de BsGW. In deze prognose is er echter geen rekening 
mee gehouden dat de Roosterhoeve minder kamers ter beschikking 
heeft en het mogelijk wegblijven van toeristen i.v.m. corona. De op-
brengst toeristenbelasting is derhalve voorzichtigheidshalve lager ge-
raamd. Daarnaast is BsGW voor het aantal arbeidsmigranten uitgegaan 
van 80.000 overnachtingen. Indien in 2023 blijkt dat de raming te conser-
vatief is, dan wordt deze via de bestuursrapportage in 2023 bijgesteld. 

 

34 P159. Forensenbelasting: volgens het raadsvoor-
stel van december 2021 zou de opbrengst 
€ 125.000-€ 150.000 bedragen. Wij denken dat 
inmiddels bekend moet zijn hoe hoog de opbrengst 
2022 daadwerkelijk is. Kunt u ons hierover informe-
ren? Als de werkelijke opbrengst in werkelijkheid in 
de buurt komt van de bedragen uit het raadsvoor-
stel, waarom wordt de opbrengst 2023 dan zo be-
houdend geraamd?  

SW GF B&O Er zijn per medio oktober 2022 nog geen cijfers bekend. Voorzichtig-
heidshalve is de opbrengst daarom laag geraamd. 

35 P159. Bij de uitgangspunten wordt wat betreft het 
rioolrecht niets vermeld over een (verwacht) per-
centage van de stijging. Terwijl op blz. 52 en in de 
tabel bovenaan deze bladzijde 159 wel wordt gere-
kend met bepaalde percentages. Kunt u hier duide-
lijkheid over verschaffen? 

SW KL B&O Er is rekening gehouden met een verhoging van 3,5% zoals in de tabel 
op pagina 52 is aangegeven. Dit is berekend over de meest recente ge-
gevens die door BsGW zijn aangeleverd. Zie ook vraag 32. 

 

36 P161. In de voetnoot wordt vermeld dat er bij de 
samenstelling van dit boekwerk nog niets bekend 
was over de nieuwe tarieven van titel II van de le-

SW GF B&O Op 1 januari 2023 is gepland dat de Omgevingswet en de Wet Kwaliteits-
borging voor het Bouwen (Wkb) in werking treden. Aangezien het Digitaal 
Stelsel Omgevingswet (DSO) verre van voldoende werkt is gelet op de 
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gesverordening. Is er inmiddels meer over te mel-
den. Wij denken dat de opbrengst op basis van de 
nieuwe tarieven een grote invloed kan hebben op 
de begroting 2023. 

laatste berichtgeving een nieuw uitstel van deze wet een reële optie. Me-
dio november 2022 volgt pas definitief uitsluitsel of de Omgevingswet 
doorgaat. Aangezien de legesverordening en de bijbehorende tarieven-
tabel medio oktober 2022 in roulatie moet worden gebracht is er een re-
ele kans dat deze vervangen moet worden indien de Omgevingswet niet 
doorgaat. Daarom wordt voorgesteld de legesverordening en de bijbeho-
rende tarieventabel pas aan te bieden aan uw raad zodra bekend is of de 
Omgevingswet per 1 januari 2023  in werking treedt of niet. Over dit on-
derwerp wordt nog een raadsinfomatiebrief verstuurd. 

37 P164. Bij de extracomptabele berekening worden 
de overheadkosten van € 6,75 miljoen vermeld, 
Volgens bladzijde 151 bedragen deze echter 
€ 6,94. Wat is juist? 

SW HM B&O Op pagina 164 zijn abusievelijk de bedragen van het begrotingsjaar 2022 
blijven staan. Het juiste bedrag voor overhead is € 9.924.296 vermeld op 
pagina deel I- 151 en pagina deel II – 9. 

38 P166. Een soortgelijke vraag over de opbrengsten 
ozb op blz. 159. De stijging in 2024 is 6,5%; de 
stijging 2025 is 4,2%. Beide percentages zijn hoger 
dan de stijging van de tarieven. Met welke areaal-
uitbreiding is hiermee gerekend en om welke pro-
jecten gaat dit? 

SW GF B&O In de kadernota 2023, pagina 18 is ten aanzien van de areaaluitbreidin-
gen het volgende vermeld: Voor de jaren vanaf 2023 wordt er rekening 
gehouden met een stijging van de ozb met 1,75%. Gelet op de huidige 
inflatie wordt voorgesteld dit op te hogen naar 3,25%. Hiermee blijft onze 
gemeente onder het provinciaal gemiddelde. Dit is in totaal afgerond 
€ 75.000 structureel cumulatief. Daarnaast wordt er rekening gehouden 
met een meeropbrengst ozb vanwege de areaaluitbreiding. Voor 2023 en 
2024 wordt € 100.000 geraamd en voor 2025 en 2026 € 200.000. 

Het handelt hierbij om de geplande woningbouwprojecten, Hotel en de 
uitbreiding van De Berk III.  

39 P171 / 172 Ten opzichte van de laatst bekende 
tabel (rekening 2021) is het totaal van de netto-
risico’s met € 7,75 miljoen afgenomen. Een positie-
ve ontwikkeling. Voornaamste oorzaak is het uit de 
tabel verdwijnen van het risico van de slechte afwa-
tering in de omgeving van de Reinoudhal en basis-

SW GF B&O Het eerder gepresenteerde risico van € 1,5 miljoen met een kans van 
intreden van 100% was een onjuiste weergave. Dan zou het risico zich 
inderdaad 100% voordoen. De in de begroting 2023 opgenomen kans 
van intreden is bepaald op 10% en dat is een meer realistische inschat-
ting. 
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school In ’t Park. Een bruto-risico van € 1,5 miljoen 
met een kans van intreden van 100%. Kunt u ons 
informeren waarom dit risico nu niet meer aanwezig 
is? 

40 P173. In de tabel wordt het benodigde weerstands-
vermogen voor 2024 en verder € 396.400 hoger 
ingeschat dan voor 2023. Welk(e) risico(‘s) worden 
er verwacht? 

SW GF B&O Onder de tabel op pagina 173 is de volgende toelichting vermeld: De be-
paling van de toekomstige risico’s is gebaseerd op de huidige risicoposi-
tie en het verloop hier van in de komende jaren. De risico’s zoals deze 
zijn ingeschat per 1 januari 2023 zullen afnemen in de komende jaren. 
Gezien de ambities uit het hoofdlijnenakkoord met  betrekking tot de ont-
wikkeling van diversen (woningbouw)projecten zullen er nieuwe risico’s 
voor in de plaats komen. Uitgangspunt voor de inschatting van het netto-
risico is om dit gelijk te houden aan deze begroting. Hiermee ligt het net-
to-risico tevens in de lijn met de risicopositie uit het verleden. De ver-
wachting van het weerstandsvermogen kwalificeert zich hiermee de ko-
mende jaren dan ook als uitstekend.  

Risico’s die zich kunnen voordoen en moeilijk in te schatten zijn, zijn de 
hoge inflatiecijfers, oplopende rente en mogelijke stagnatie in de uitvoe-
ring van de geplande projecten. 

41 P174. De netto schuldquote wordt in 2026 bijna 
20% hoger geraamd dan in 2022. Is dit een reden 
om ons zorgen te maken? Zijn de toenemende 
rentelasten van deze schuld afgedekt binnen de 
huidige meerjarenraming? 

SW GF B&O De conclusie dat er sprake is van toenemende rentelasten is niet juist. 
Doordat de gemeente een aantal langlopende geldleningen van € 10 mil-
joen elk heeft afgesloten in 2019 en 2020 met een negatieve rente bete-
kent dat de rentelasten de komende jaren alleen maar afnemen, zie ook 
het overzicht op pagina 41 de geprognosticeerde balans.. Zie ook de 
staat van geldleningen in deel II – 43.  Deze geldleningen zijn aangetrok-
ken ter financiering van het meerjareninvesteringsplan en voor de herfi-
nanciering van de aflossing op de langlopende geldleningen. De midde-
len die nog niet ingezet zijn, staan verplicht geparkeerd bij de schatkist. 

42 P176. Positief is de toename van de solvabiliteit in 
2026. Dit wordt met name veroorzaakt door het 
afnemende balanstotaal? Hoe moeten wij dit zien? 

SW GF B&O Zie het antwoord op vraag 41. Doordat de geparkeerde middelen bij de 
schatkist worden ingezet voor het meerjareninvesteringsplan en de herfi-
nanciering van de aflossing op langlopende geldleningen neemt het ba-
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Er wordt toch nog volop geïnvesteerd in onze ge-
meente? Volgens het meerjareninvesteringsplan 
€ 6-€ 7 miljoen per jaar. Graag een toelichting 
waarom het balanstotaal afneemt terwijl er toch fors 
geïnvesteerd wordt. 

lanstotaal af.  

43 P183. In de tabel staan een aantal plannen vermeld 
met jaartal 2022. Volgens de jaarplanning 2022 die 
in de raadsvergadering van 29 september aan de 
orde is geweest, moeten deze nog gepland worden. 
Wanneer is dit? Er zijn immers nog maar 2 verga-
deringen dit jaar. Het gaat om: 

 wegbeheernota 2022-2026 

 waterketenplan/grp 2022-2026 

 civieltechnische kunstwerken (deze komt niet 
eens in de voorraadagenda voor) 

SW HM 
KL 

BOR - Wegbeheernota 2022-2026 staat gepland voor 14 december 2022 
- Gemeentelijk rioleringsplan staat gepland voor 14 december 2022 
- Civieltechnische kunstwerken maken onderdeel uit van de wegbeheer-
nota,  maar komen echter nooit als separaat stuk in de raad. 
 

44 P212. We hadden er bij de behandeling van de 
begroting 2023 Omnibuzz (raad juni) en wijziging 
afrekensystematiek (raad september ) al onze be-
denkingen bij maar hebben deze technische vragen 
toen achterwege gelaten omdat de stukken niet 
werden geagendeerd voor een commissievergade-
ring en de opmerkingen te technisch zijn om te 
bespreken in de raadsvergadering. 

 Volgens bladzijde 203 van de gemeentelijke 
programmabegroting 2022 bedroeg de bijdrage 
aan Omnibuzz in 2023 € 718.655.  

 In de ná de begroting 2022 volgende 1e begro-
tingswijziging 2022, de 1e bestuursrapportage 
2022 en de kadernota 2023 is dit bedrag ner-
gens opgehoogd.  

SW GF MD De stukken van Omnibuzz zijn te laat ontvangen om de analyse nog te 
verwerken in de 1

e
 bestuursrapportage 2022. Er is daarom gekozen om 

de financiële gevolgen over 2022 op te nemen in de 2
e
 bestuursrapporta-

ge 2022. De wijziging van de afrekensystematiek is in afwachting van het 
definitieve besluit van uw raad en derhalve niet opgenomen in de 2

e
 be-

stuursrapportage 2022.  

De financiële gevolgen van de begroting 2023 van Omnibuzz en de ge-
wijzigde afrekensystematiek worden opgenomen in de 1

e
 bestuursrappor-

tage 2023. Daarbij wordt het nadeel voor onze gemeente deels opgevan-
gen door de te verwachten hogere inkomsten dan wij geraamd hebben 
voor de eigen bijdragen die we in 2023 gaan ontvangen. Deze hogere 
inkomsten voor de eigen bijdragen worden voor 2023 via de eerste be-
stuursrapportage 2023 bijgesteld. 

 



 

 Politieke vragen begroting 2023 - 18 

Politieke vragen raadsleden over de programmabegro-
ting 2023 deel I&II en begroting beknopt 

Fractie Pfh. Team Antwoord 

      

 Volgens de begroting 2023 van Omnibuzz, die 
in de raadsvergadering van 1 juni 2022 aan de 
orde is geweest vraagt Omnibuzz voor 2023 
€ 749.126, een verhoging van € 30.471. In de 
tweede bullet hierboven geven wij aan dat we 
deze ophoging tussentijds nergens hebben 
kunnen terugvinden in onze gemeentelijke be-
grotingscyclus. Dit hogere bedrag van 
€ 749.126 wordt nu wel vermeld in de tabel van 
de begroting 2023 op bladzijde 212. De begro-
ting 2023 van Omnibuzz was nog op basis van 
de oude afrekensystematiek. 

 Het raadsvoorstel over de wijziging van de af-
rekensystematiek, betekent een nadeel van 
€ 28.649. Dit nadeel is nu dus nog nergens ge-
raamd. 

Graag een toelichting waar en wanneer de verho-
ging van € 718.655 naar € 749.126 heeft plaatsge-
vonden en waarom het nadeel als gevolg van de 
afrekensystematiek niet is geraamd. 

45 P214. Wat is het resultaat 2021 van het Service-
centrum MER? Was dit nog niet bekend bij de sa-
menstelling van dit boekwerk op bedraagt dit 
daadwerkelijk € 0? Wanneer dit laatste het geval is 
willen we graag weten wat het resultaat 2021 vóór 
bestemming was. 

SW HM B&O Het resultaat van de jaarrekening is bij het SC MER altijd € 0. Het SC 
MER mag geen positief resultaat hebben omdat dit fiscaal als winst wordt 
gezien waarover vennootschapsbelasting geheven kan worden. Indien 
het SC MER positieve saldi heeft op haar programma’s worden deze aan 
de drie deelnemende gemeenten gerestitueerd en door de gemeente 
Echt-Susteren in de daarvoor bestemde reserves gedoteerd. Vaak betreft 
het middelen die door latentie in de uitvoering niet binnen het jaar be-
steed kunnen worden. Het SC MER verzoekt in het daarop volgende jaar 
via een begrotingswijziging weer om de middelen weer beschikbaar te 
stellen. Zie ook de jaarrekening 2021, deel II pagina 36 en 37 voor een 
toelichting op de genoemde reserves. 
Het resultaat was bij samenstelling van de begroting nog niet bekend. 
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Inmiddels is dit wel bekend: Rekeningresultaat 2021 SSC MER vóór re-
sultaatbestemming was € 207.988 positief. 
 

46 P216. In het raadsvoorstel en bijbehorende stukken 
over de begroting 2023 van de gemeenschappelijke 
regeling BsGW wordt de extra gevraagde bijdrage 
vermeld voor de jaren 2023 - 2026. Voor 2023 is dit 
€ 592.000. Het college geeft in zijn brief aan de 
raad aan dat het extra budget bij de 1e bestuurs-
rapportage 2022 wordt geraamd. Dit onderwerp 
ontbrak echter in de bestuursrapportage. Toch 
wordt nu in de tabel op blz. 216 een hogere bijdra-
ge aan BsGW geraamd (die overigens afwijkt van 
het genoemde bedrag in de begroting 2023 van 
BsGW). 

Graag een toelichting hoe dit bedrag in de begro-
tingscyclus is verwerkt en waarom dit bedrag afwijkt 
van de originele stukken (ook voor de jaren 2024-
2026). 

SW GF B&O In de 1
e
 bestuursrapportage 2022 is de hogere bijdrage aan BsGW ver-

werkt. Zie hiervoor pagina 13 van de 1
e
 bestuursrapportage 2022. 

47 P222. Dezelfde vraag zoals genoemd over bladzij-
de 214 maar dan nu over de RUD. 

SW HM RD Rekeningresultaat 2021 RUD-LN vóór resultaatbestemming was 
€ 255.270 positief. 

48 P225 / 226 Veel financiële gegevens van ASL en 
Visit Zuid-Limburg over 2021 en 2023 zijn nog niet 
bekend. Er zullen toch wel jaarrekeningen en be-
grotingen hiervan openbaar zijn? En als deze niet 
openbaar zijn mag de gemeente deze toch zeker 
wel inzien omdat de gemeente er een bijdrage aan 
verleent. 

SW HM 
JH 

BOR 
RD 

ASL: bij de opmaak van de begroting waren er geen gegevens voorhan-
den en/of beschikbaar. 
 
Visit Zuid-Limburg werkt met een gebroken boekjaar. De cijfers worden 
bepaald per 31 maart van het dienstjaar. De jaarrekening 2021 wordt in 
september 2022 opgesteld. De gepresenteerde cijfers zijn uit de 
jaarrekening 2020 
Overigens verwachten we de definitieve rapportage pas in november 
2022. 
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 Financiële begroting     

1 P41. De bedragen uit deze tabel sluiten niet aan op 
de bedragen in de tabel over de solvabiliteitsratio 
op blz. 176 van de programmabegroting. Voor-
beeld: eigen vermogen 2023 volgens de geprog-
nosticeerde balans is € 48.381.000. In de andere 
tabel € 49.794.000. Balanstotaal 2024 volgens ge-
prognosticeerde balans is € 137.873.000. Volgens 
de andere tabel € 118.005.000. En zo verschillen er 
meer. Graag een toelichting hierop.  

SW GF B&O Op het laatste moment heeft nog een aanpassing in deel II plaatsgevon-
den dat abusievelijk niet is verwerkt in de solvabiliteitsratio van deel I. 
Alhoewel de bedragen verschillen heeft dit geen invloed op de beoorde-
ling van de solvabiliteitsratio. We zullen er voor waken dat bij de komende 
begroting de bedragen op elkaar aansluiten. 

2 P41. Volgens deze tabel worden er in de jaren 
2025 en 2026 aanzienlijke resultaten begroot, te 
weten € 1.813.500 in 2025 en € 1.933.000 in 2026. 
Hoe is dit te rijmen met het door het college ge-
schetste negatieve beeld bij de behandeling van de 
kadernota 2023 en de saldi die in de begroting 
2023 zijn opgenomen (inleiding programmabegro-
ting en hoofdstuk 2 en 3 van deze financiële begro-
ting)? 

SW GF B&O De saldi van de begroting 2022 – 2026 bedragen voor de boekjaren 2022 
t/m 2026: € 224.080, € 319.702 negatief, € 697.273, € 1.211.854 en 
€ 119.483 zie pagina 9 en 10.  

In het overzicht op pagina 41 (de geprognosticeerde balans) worden deze 
bedragen gecumuleerd opgenomen: het saldo van 2022 ad € 224.080 
minus het saldo van 2023 ad € 319.702 negatief is € 95.622 negatief. 
Het saldo van 2023 ad € 95.622 negatief plus het saldo van 2024 ad 
€ 697.273 is € 601.651. 
Het saldo van 2024 ad € 601.651 plus het saldo van 2025 ad € 1.211.854 
is € 1.813.505. Het saldo van 2025 plus het saldo van 2026 ad € 119.483 
is € 1.932.988.  
Deze overzichten worden vervaardigd door het financieel pakket en het 
feit dat de overzichten op pagina 9 en 10 niet één op één aansluiten met 
de saldi van de geprognosticeerde balans is al jaren een feit.  
 
Het negatief geschetste beeld bij de behandeling van de kadernota 2023 
en de saldi in de begroting geven derhalve een juist beeld van de feitelij-
ke situatie, gebaseerd op de huidige stand van zaken. 
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3 P41. In aansluiting op de voorgaande vraag: alleen 
het resultaat boekjaar 2021 sluit aan op het resul-
taat uit de jaarrekening 2021.  Het saldo boekjaar 
2022 verschilt van het saldo volgens de begroting 
2022 of de 1

e
 bestuursrapportage 2022. De saldi 

van 2023 en 2024 sluiten ook niet aan op de saldi 
zoals genoemd in de inleiding van de programma-
begroting 2023 of hoofdstuk 2 van deze financiële 
begroting. Graag een toelichting hierop. 

SW GF B&O Zie het antwoord op vraag 2. De saldi sluiten dus wel aan. 

4 P41. De uitzettingen korter dan 1 jaar nemen van 
€ 44,4 miljoen in 2021 in snel tempo af naar € 0 in 
2024 en de volgende jaren. Wat zijn dit voor uitzet-
tingen? 

SW GF B&O Doordat de gemeente een aantal langlopende geldleningen van € 10 mil-
joen elk heeft afgesloten in 2019 en 2020 met een negatieve rente bete-
kent dat de rentelasten de komende jaren alleen maar afnemen. Zie ook 
de staat van geldleningen in deel II – 43.  Deze geldleningen zijn aange-
trokken ter financiering van het meerjareninvesteringsplan en voor de 
herfinanciering van de aflossing op de langlopende geldleningen. De 
middelen die nog niet ingezet zijn, staan verplicht geparkeerd bij de 
schatkist en derhalve vermeld onder de balanspost uitzettingen. 

5 P45. In november 2011 is een nieuwe nota reser-
ves en voorzieningen vastgesteld door de raad. In 
deze nota hanteert u de volgende indeling: alge-
mene reserves, egalisatiereserves, vrije reserves, 
geblokkeerde reserves en geblokkeerde reserves 
voor afschrijvingen. Wij vinden dat een hele verbe-
tering. Zeker omdat we nu een goed inzicht krijgen 
in de totale stand van de algemene reserves en 
vrije reserves, de reserves die voor de raad het 
meest interessant zijn. Vervolgens wordt er echter 
niets meer gedaan met deze nieuwe indeling. Niet 
in de rekening 2021, niet in deze programmabegro-
ting 2023 en ook niet in de bijstelling van de reser-
ves, waarvoor we een raadsvoorstel hebben gekre-

SW GF B&O Het is technisch niet mogelijk om in het financieel systeem (key2Finance) 
de reserves in te delen zoals dat vanaf de Nota reserves en voorzienin-
gen 2021 (en niet 2011) wordt gehanteerd. Voor het beoordelen van de 
reserves en voorzieningen blijft de nota reserves en voorzieningen lei-
dend. 
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gen? 

Waarom hanteert u deze nieuwe indeling niet 
meer? Wat is de waarde van een nota reserves en 
voorzieningen als er vervolgens niets mee wordt 
gedaan?  

      

 


